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Høringssvar vedrørende budgetforslag 2020-23 

 

Bestyrelsen i Gribskov Ungdomsskole anerkender, at Gribskov kommune står i en alvorlig 

økonomisk situation, og at besparelser er nødvendige. 

I bestyrelsen vil vi kommentere spareforslagene punkt 21 og punkt 22. 

Som bestyrelse ser vi med stor alvor på de varslede besparelser, der vil medføre 

væsentlige forringelser af serviceniveauet indenfor ungdomsskolen, hvis de bliver 

gennemført. 

 

Punkt 21 

I bestyrelsen har vi svært ved at se idéen i, at de unge mennesker ikke længere skal have 

6. klassetilbuddet i ungdomsskole regi efter skole.  

Det har stor betydning for de unge mennesker, at hele skoledagen ikke finder sted på 

samme matrikel. De har behov for at opleve andre unge fra mange andre skoler.  

Klubberne er brobygning for gode sunde venskaber og sociale relationer på tværs af 

skolerne i hele kommunen. De unge er ikke interesseret i at kommunen bliver opdelt i 

byer. Tilbuddet er med til at gøre de unge mere selvstændige og giver dem flere 

muligheder og oplevelser.  

Vi ved, at de unge mennesker er glade for at komme i klubberne rundt omkring i 

kommunen. Det kan vi se på baggrund af at 65% - 85% af de unge, årligt benytter sig af 

tilbuddet. 

Prisen for tilbuddet, 174 kr./md., har en væsentlig betydning for den store deltagelse, idet 

vi har skabt et tilbud, hvor alle kan være økonomisk med. Vi er overbeviste om, at antallet  

af unge vil falde drastisk med en pris på 909 kr./md., hvis I vælger denne løsning. 

Ydermere er vi bekymret for at konsekvensen af lukningen vil medføre mange unge der 

ikke får et socialt netværk.  

Samtidigt tænker bestyrelsen: Hvor mener politikerne at de unge så skal være? Vi kan 

være meget bekymret for at de unge vil hænge mere ud i gadebilledet.  

De dygtige medarbejdere i klubberne er de bedste til at skabe den gode relation, samt at 

være relevante rollemodeller for de unge mennesker. 

Rekrutteringsgrundlaget til den øvrige del af ungdomsskolen bliver meget fattigere. Via 

fritidsklubben modnes de unge, og får kendskab til at bruge ungdomsskolens mangfoldige 

tilbud.  

En central værdi i klubberne er graden af medbestemmelse. De unge mennesker oplever 

hele tiden en høj grad af involvering i de aktiviteter, der finder sted. Vi mener, at det 

præger de unge mennesker til at blive gode demokratiske borgere senere i livet.  



Gruppeordningen er for de svageste unge og med en lukning af fritidsklubben, vil eleverne 

med særlige behov ikke have et tilbud, med de menneskelige og faglige kompetencer, der 

er beskrevet i ovenstående.  

 

Punkt 22 

Bestyrelsen mener, at hvis man nedlægger Remisen i Gilleleje, ødelægges en væsentlig 

del af de unges muligheder for et værested. Man vil opnå en skævvridning af de ældre 

unges vilkår. Tilbuddet er for 9. klasse og op efter.  

Remisen er værestedet, hvor de unge skal opleve demokratiet i praksis. 

I bestyrelsen er vi meget utrygge ved at kommunen i værste fald helt lukker Remisen. Vi 

mener, at de unge i stedet vil hænge ud på gader og stræder. Derfor er der i den grad 

fremadrettet et begrundet behov for et ungdomshus både i Helsinge og Gilleleje. 

 

Overordnet synes vi at besparelser på børne/unge området er en dårlig investering.  

 

På vegne af Gribskov Ungdomsskoles bestyrelse. 

 

Venlig hilsen 

Karsten Kardos 


